

大乘佛教思想研究所碩士班 M.A. Programme in

Mahayana Buddhism

在泰國摩訶朱拉隆功大學校長達摩俱舍旃(Phra Dharmakosajarn)大法師，慈悲成全之下，於二〇〇三年，在高雄光德寺創辦淨覺僧伽大學。二〇〇九年，淨覺僧伽大學校長淨心長老深感有責任增設研究所，提供本大學畢業生有繼續深造的機會。同年九月，經由泰國母校摩訶朱拉隆功大學的核准認證，大乘佛教研究所第一屆正式招生。

With the kind assistance of the Most Venerable Prof. Dr. Phra Dharmakosajarn, the Rector of Mahachulalongkornrajavidyalaya University, the Ching Chueh Buddhist Sangha University was founded within Kuang Teh Temple in Kaohsiung, Taiwan in 2003. In 2009, Most Venerable Master Ching Hsin, the rector of CCBSU, felt that it is his obligation to set up the Graduate School of Ching Chueh Buddhist Sangha University for the students who would like to have further studies after graduating from this university. With the approval of Mahachulalongkornrajavidyalaya University, the first session of M.A. Programme in Mahayana Buddhism started recruiting qualified graduate students in September, 2009.

目標 Objectives

1. 培育畢業生具有對於大乘佛教和現代科學的正確理解，以利於研究及弘揚佛法。

To produce Buddhist graduates with right understanding of Mah ā y ā na Buddhism and modern sciences which are useful to study and propagate Buddhism. °

2. 培育畢業生具備良好品行和能力，以應用大乘佛教教法來開發自我及發展社會。

To produce Buddhist graduates with good moral conducts and abilities to apply Mah ā y ā na teachings to develop oneself and societies. °

3. 培育畢業生具有好奇心、創造力和才能，去從事佛學研究和建構新的大乘佛教知識體系。

To produce Buddhist graduates with curiosity, creativity and abilities to do Buddhist researches and produce the new bodies of knowledge on Mah ā y ā na Buddhism. °

學期 School Term

一年分為兩學期

第一學期：九月中旬至隔年一月中旬

第二學期：二月中旬至七月中旬

Two semesters in a year:

The first semester: from the middle of September to the middle of January next year.

The second semester: from the middle of February to the middle of July.

課程架構 Structure of Corriculum

架構Structure	學分Credits
1. 必修科目Required subjects	8
2. 主修科目Major subjects	12
3. 選修科目Elective subjects	6
4. 碩士論文M.A. Thesis	12
總計 Total	38

學習計劃 Learning Plan

● 第一學期 First Semester

編號 No.	科目代碼 Subject Code	科目名稱 Subject Title	學分 Credits
1	618101	大乘經典 (必修科目) Mahayana Sutras (Required Subjects)	3
2	618102	大乘論典 (必修科目) Mahayana Sastra (Required Subjects)	3
3	6181	英語 (必修零學分) English (Compulsory)	0

	0		
	4		
4	6	中印大乘佛教 (主修科目)	3
.	1	Mahayana Buddhism in India and China (Major Subject)	
	8		
	1		
	0		
	6	總計 Total	9

● 第二學期 Second Semester

編號 No.	科目代 碼 Subject Code	科目名稱 Subject Title
1.	618 203	大乘佛教研究方法 (必修科目) Research Methodology in Mahayana Buddhism (Required Subjects)
2.	618 205	禪修 (必修零學分) Buddhist Meditation (Compulsory)
3.	618 207	英文大乘經典 (主修科目) Mahayana Sutras in English (Major Subject)
4.	618 209	天台宗研究 (主修科目) Tien T' ai School (Major Subject)
		總計 Total

● 第三學期 Third Semester

編號	科目代	科目名稱 Subject Title	學分 Cr
----	-----	-----------------------	----------

No.	Subject Code		Credits
1.	618308	中日大乘經典思想的比較研究(主修科目) Comparative Study of Mahayana Sutras in China and Japan (Major Subject)	3
2.	618310	佛性論 (選修科目) Buddha Nature (Elective Subject)	2
3.	618313	淨土三部經 (選修科目) Three Pure Land Sutra (Elective Subject)	2
4.	618316	禪學與禪宗(選修科目) Dhyana and Ch' an School (Elective Subject)	2
		總計 Total	9

● 第四學期 Fourth Semester

編號 No.	科目 代碼 Subject Code	科目名稱 Subject Title	學分 Credits
1.	618400	碩士論文M.A. Thesis Mahayana Sutras (Required Subjects)	12
		總計 Total	